
Český svaz tanečního sportu  Otevřený dopis G. Plaché a 

navazující korespondence 

Výkonná rada ČSTS   

  VR04, př.7 

 

1/7 
 

 

Dne 26.05.2016 v 13:32 Gabriela Plachá napsal(a):  

 

Vážení členové Výkonné rady ČSTS,  

 

dovoluji si jménem rodičů juniorských členů NRT touto cestou zaslat otevřený dopis členům 

VR.  

 

Děkuji za Váš čas a vůli při projednání našich návrhů a připomínek.  

 

 

S přáním pěkného dne  

 

MgA. Gabriela Plachá  

 

Tel : + 420 777 552 226  

 

Emial : japonka1@seznam.cz(mailto:japonka1@seznam.cz)  

 

Xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

 

Otevřený dopis členům Výkonné rady ČSTS                                                    V Praze dne 25. 5. 2016 

 

Vážený pane Prezidente, vážení členové Výkonné rady ČSTS, 

 

jelikož jsme v minulém období vnímali komunikaci, informovanost a podporu směrem ke členům NRT 

a SCM jako nedostatečnou, dovolujeme si Vás touto cestou oslovit s návrhy a konkrétními 

připomínkami, které souvisí s utvářením nové koncepce podpory talentované mládeže. Při zpracování 

našich návrhů vycházíme nejen z těchto dokumentů (viz. níže) , ale také z vlastních zkušeností.  

Vzhledem k současné situaci, kdy bylo zrušeno SCM bez adekvátní a okamžité náhrady považujeme 

za vhodné se k celé situaci jako rodiče vyjádřit. 

1. Zápis VR03 příloha 2  

2. MŠMT Zásady – Program I, Sportovní reprezentace České republiky 

3. MŠMT Zásady – Program II, Sportovně talentovaná mládež 

 

 

1. Komunikace a zveřejňování informací 
 

Návrh:  
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a) Navrhujeme zařadit termíny kontrolních setkávání, či termíny soustředění NRT do 

kalendáře plánovaných soutěží, nejlépe vždy s termíny MČR a TL tj. na začátku 

kalendářního roku. 

b) Navrhujeme, aby ranklist tanečních párů byl upraven vždy v časovém souladu s NRT, 

podle daných pravidel a podle aktuálního stavu složení párů. 

 

Odůvodnění:  

a) V minulém období byly termíny zveřejňovány většinou velmi nahodile a s nedostatečným 

časovým předstihem a páry NRT, které se zúčastňují soutěží WDSF neměly možnost 

soutěže dopředu naplánovat. Další problém vznikne v případě, kdy se pár rozhodne 

v průběhu roku uzavřít sponzorskou smlouvu, která je vázána např. na konkrétní 

zahraniční soutěže a vstoupí do tohoto termín soustředění NRT. Včasným oznámením 

termínů se předejde těmto problémům. 

b) V NRT se často a dlouhodobě objevují páry, které spolu nefungují, tím pádem se stává 

ranklist i NRT neplatným a zmatečným. Stálo by za zvážení stanovit povinnost a lhůtu 

nahlášení rozpadu páru. 

 

2. Zařazení tanečníků a smlouva na 1 rok 

 

               Návrh: Navrhujeme zachovat stávající systém čtvrtletního zařazování párů do NRT. 

 

Odůvodnění: Domníváme se, že rok je velmi dlouhá doba, během níž může u párů dojít 

k výkonnostnímu růstu, ale i poklesu. Pokud bude zavedeno zařazení párů NRT na jeden rok, 

povede to k demotivaci tanečníků a k poklesu zájmů zejména o soutěže WDSF v zahraničí. 

 

 

 

3. Zajištění účasti na vybraných (kontrolních) mezinárodních soutěží 
 

Návrh: Navrhujeme, aby vybrané kontrolní soutěže byly organizovány a dle možností buď plně 

nebo částečně financovány z prostředků určených na podporu NRT. Zde bychom chtěli poukázat 

na možnost spolupráce s tanečními svazy z okolních zemí (Slovensko, Polsko, Rakousko, 

Německo, Maďarsko). Možnost účasti reprezentačních párů výše jmenovaných zemí za 

výhodnějších vzájemných podmínek zvýší kvalitu a atraktivitu soutěží a umožní vzájemné 

porovnání reprezentačních párů v rámci těchto zemí. Navrhujeme také zajištění tzv. 

reprezentačních trenérů, kteří zajistí koučing párů a také zpětnou vazbu a hodnocení párů pro 

ČSTS. Svaz pak může reprezentačním párům určovat, kolika soutěží se musí účastnit. 

 

Odůvodnění: Pokud juniorské páry mají reprezentovat Českou republiku na zahraničních 

soutěžích a svaz určuje párům tyto absolvovat, je třeba přihlédnout k faktu, že u této věkové 

kategorie jsou tanečníci vázáni na doprovod. Finanční náklady takových cest se téměř 

zdvojnásobují oproti reprezentaci párů dospělých (ubytování pro pár i doprovod, vysoké vstupné, 

ostatní cestovní náklady), přičemž svaz k tomuto faktu nepřihlíží. 

 

 

 

4. Ostatní soutěže WDSF  
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Návrh: Navrhujeme, aby svaz zvážil možnost zajištění volného vstupu pro doprovod párů Junior I 

a II v rámci soutěží WDSF konaných v České republice. Zkušenosti mnoha párů ze zahraničních 

soutěží WDSF je taková, že v zahraničí není výjimkou, že jeden, někdy i oba rodiče v kategorii 

Junior I a II mají vstup zdarma (např. Rimini Open, Alassio Open, Chiasso Open atd.) 

Jako další alternativu navrhujeme možnost získání tzv. trenérských karet, umožňující vstup na 

soutěže WDSF doprovodu zdarma. 

 

Odůvodnění: Vzhledem k nutnosti zajištění juniorských párů dospělou osobou na soutěžích 

WDSF by se tímto vstřícným krokem snížily celkové náklady páru, přičemž bychom rádi poukázali 

na fakt, že např. vstupné na Brno Open, nebo Prague Open patří k těm nejdražším v Evropě, 

stejně jako částka za startovné párů. 

 

 

 

5. Prezentace párů NRT na zahraničních soutěžích, vybavení, sponzoring 

 

Návrh :  
a) Navrhujeme zlepšit vizuální prezentaci párů na mezinárodních soutěžích (stejné 

reprezentační oblečení s viditelným označením České republiky) 

b) Možnost zvážení spolupráce s potencionálními sponzory pod záštitou ČSTS za účelem 

nákupu tanečních potřeb pro reprezentační páry za výhodnějších podmínek 

 

 

 

6. Soustředění NRT, sportovní centra talentovaných sportovců 

 
Návrh:  

a) Navrhujeme, aby podpora NRT formou akcí typu soustředění zůstala zachována. Mohlo by se 

klidně jednat o sérii jedno, či dvoudenních soustředění, aby se šetřilo na nákladech za 

ubytování a stravu 

b) Další přímou podporou členů NRT je možnost zajištění dotovaných lekcí se zahraničními 

trenéry 

c) Podporujeme také myšlenku zajištění trenérů v zahraničí v místě konání vybrané kontrolní 

soutěže, kam svaz páry vysílá (zahraniční campy po soutěži) 

d) Navrhujeme také, aby byl zvážen potřebný počet tzv. reprezentačních trenérů, kteří budou 

přítomni jak při soustředěních, tak při zahraničních openech a pouze těmto trenérům by byly 

hrazeny náklady spojené s účastí 

 

       Odůvodnění: 

a) b)   c) Všichni vnímáme skutečnost, jak hodně jsou finančně náročné lekce se zahraničními 

trenéry. Pokud by členové NRT měli možnost tyto lekce získat za výhodnějších podmínek, 

určitě by to jako svou podporu cítili. 
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Naopak jako nevhodný způsob podpory vnímáme rozdělení financí do jednotlivých klubů, 

jelikož se domníváme, že tento způsob podpory by páry pocítili jen minimálně. 

 

d) Domníváme se, že není nutná přítomnost trenérů všech tanečních párů a takto ušetřené 

finanční prostředky se dají efektivněji využít na reprezentaci párů. 

 

7. Kompenzace absence přípravy NRT v I. pololetí 2016 

 
Návrh: Navrhujeme, aby výkonná rada projednala a navrhla finanční kompenzaci pro všechny 

členy NRT s přihlédnutím nejen na aktuální pozice v NRT, ale také k faktu, že část reprezentace 

během I. pololetí 2016 absolvovala přípravu na vrcholné soutěže – Mistrovství světa či 

Mistrovství Evropy zcela na své vlastní náklady. 

 

Odůvodnění:  

Tím, že došlo ke zrušení SCM, aniž by toto bylo okamžitě a adekvátně nahrazeno jinou formou 

podpory, nutně dochází k tomu, že určitá část národní reprezentace není žádným způsobem 

podporována. Pro páry i rodiče je tato skutečnost značně demotivující. 

 

 

8. Povinnost zdravotního zajištění tanečních párů 

 
Návrh: Navrhujeme, aby VR již v letošním roce schválila úhradu zdravotní prohlídky členů NRT. 

Pro další období navrhujeme zajištění smluvních sportovních lékařů s působností ve větších 

městech podle dostupnosti párů. 

 

Odůvodnění: Dle bodu 5 písmene b) dokumentu na přidělení dotace MŠMT Zásady – Program II, 

Sportovně talentovaná mládež – je svazům přímo určeno zajištění zařazeným sportovcům 

periodickou tělovýchovně-lékařskou prohlídku. 

 

 

Děkujeme za Váš čas i vůli při zvážení našich návrhů a připomínek. Všichni si uvědomujeme, že 

juniorské páry by bez podpory a asistence ze strany rodičů na reprezentační úrovni vůbec 

fungovat nemohly, a proto budeme velice rádi za otevřenou a vstřícnou komunikaci mezi oběma 

zásadními stranami úspěšného fungování naší juniorské reprezentace. 

 

S přáním hezkého dne a jménem rodičů členů NRT 

 

MgA. Gabriela Plachá 

Kontakt: +420 777 552 226 

Email: japonka1@seznam.cz 

 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

Od: President CDSF/CSTS <prezident@csts.cz>  

Komu: Gabriela Plachá <japonka1@seznam.cz>  

Datum: 27. 5. 2016 11:50:40  

Předmět: Re: Otevřený dopis členům Výkonné rady ČSTS  
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"Vážená paní Plachá,  

děkuji za váš dopis, bude jedním z podkladů při vypracování podmínek pro výběrové řízení 

na projekt Podpora sportovně talentované mládeže, které jsou na programu jednání VR dne 

31.5.2016.  

 

Vzhledem k tomu, že vaše návrhy jsou pouze ve směru čerpání prostředků svazu a velmi 

těžko se vysvětlují finanční věci, rád bych vás ještě požádal o finanční ohodnocení vašich 

návrhů, tzn. jaká je vaše představa, kolik by to vše mělo stát.  

 

Dál bych vás chtěl požádat o názor, k čemu by se páry a jejich rodiče měli zavázat v případě, 

že dostanou žádanou podporu.  

 

Po vaší odpovědi předám dopis ostatním členům VR. Věřím, že to stihneme ještě pro uvedené 

jednání VR.  

 

Těším se na vaší odpověď,  

 

Petr Odstrčil, prezident ČSTS  

 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

Dne 30.05.2016 v 18:37 Gabriela Plachá napsal(a):  

---------- Původní zpráva ----------  

Od: Gabriela Plachá <japonka1@seznam.cz>  

Komu: President CDSF/CSTS <prezident@csts.cz>  

Datum: 27. 5. 2016 19:29:58  

Předmět: Re: Otevřený dopis členům Výkonné rady ČSTS  

 

"  

Vážený pane Odstrčile,  

 

děkujeme Vám za vstřícný krok, který se týká naší společné záležitosti.  

 

Naše návrhy jsme se snažili vypracovat konstruktivně a co nejkonkrétněji vzhledem k 

aktuálnímu stavu věci. Určitou představu o našich finančních návrzích máme, avšak z vašeho 

emailu není úplně zřejmé, zda se dotazujete na finanční kompenzaci členů NRT za I. pololetí 

roku 2016 ( bod č. 7 našeho dopisu), nebo na celkové čerpání finančních prostředků pro členy 

NRT.  

 

V tuto chvíli je pro nás pouze zřejmé, že by se na základě přidělené dotace z Programu II 

MŠMT -Sportovně talentovaná mládež, měla v roce 2016 vyčerpat částka 1 192,4 tis.Kč. 

Pokud ale ČSTS počítá s určitou částkou také z Programu I MŠMT - Sportovní reprezentace 

České republiky, to v tuto chvíli není nikde zveřejněno a tudíž nám známo. Máme za to, že v 

tuto chvíli nemáme pro naše konkrétní finanční návrhy relevantní informace.  

 

V rámci konstruktivního řešení Vám touto cestou nabízíme ke zvážení přizvat zástupce ze 

stran rodičů , abychom společně dospěli ke zdárnému vyřešení celé situace.  
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I když je v otázce zavázání se v rámci vztahu reprezentant VS. ČSTS zatím složité se vyjádřit, 

neboť ze strany ČSTS ještě není známa koncepce podpory sportovně talentované mládeže, 

přesto jsme tuto problematiku blíže specifikovali v našem " otevřeném dopise" v bodě č. 3.  

Zajištění účasti na vybraných (kontrolních) mezinárodních soutěží.  

 

Samozřejmostí je také účast párů na přípravných kempech a soustředěních NRT.  

 

Případným dalších návrhem může být zajištění technického doprovodu párů na vybraných 

kontrolních soutěžích ( 2-3 rodiče) , kteří budou k dispozici pro všechny páry.  

 

S přáním pěkného víkendu a se srdečným pozdravem  

 

Gabriela Plachá  

 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

---------- Původní zpráva ----------  

Od: President CDSF/CSTS <prezident@csts.cz>  

Komu: Gabriela Plachá <japonka1@seznam.cz>  

Datum: 30. 5. 2016 18:44:47  

Předmět: Re: [SPAM] Fwd: Re: Otevřený dopis členům Výkonné rady ČSTS  

 

"Ještě jednou dobrý den,  

 

teď jsem dostal vaší odpověď.  

 

V mých dotazech jsem nechtěl rozdělovat nějaké částky, ani se zabývat výškou dotací z 

MŠMT (dá se najít na stránkách MŠMT, takže to není nic tajného). Jen jsem chtěl vědět, jestli 

máte představu, kolik by stálo naplnění vašich návrhů.  

 

Snad se mi to podařilo vyjasnit.  

 

Petr Odstrčil  

 

 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

Dne 30.05.2016 v 23:25 Gabriela Plachá napsal(a):  

 

Dobrý den pane Odstrčile,  

 

nerozumím úplně tomu, proč po nás chcete informaci, kolik by stálo finanční naplnění našich 

návrhů.  Chápeme a je nám jasné, že k naplnění našich návrhů jsou zapotřebí nezanedbatelné 

finanční prostředky.  

 

V tuto chvíli je myslím ale nejdůležitější, aby představu mělo vedení svazu, protože jen 

vedení svazu bude určovat finální směr rozvoje a podpory naší juniorsko- mládežnické 

reprezentace.  
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My , jako rodiče dětí NRT jsme chtěli přispět několika návrhy, názory a podněty z vlastních 

zkušeností. I kdyby se jen částečně podařilo některé z nich realizovat, určitě bychom to jako 

podporu vnímali.  

 

Srdečně zdraví Gabriela Plachá  

 

 

 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

 

Dobrý den paní Plachá,  

 

Myslím si, že je třeba poděkovat všem, kteří přispěli do diskuse.  

 

Máte pravdu, že svaz odpovídá za to, že získané prostředky budou využity co nejefektivěji ve 

prospěch naších mladých tanečníků. Za samozřejmou považuji povinnost vše náležitě 

vysvětlit zainteresovaným dětem a jejich rodičům. Sám budu garantovat, že všechny vaše 

náměty budou pečlivě zváženy a posouzeny ve vztahu k přijaté koncepci projektu podpory 

sportovně talentované mládeže.  

 

V nejbližších dnech bude zveřejněno výběrové řízení na zpracovatele projektu a jeho ředitele 

a Výkonná rada by měla vybrat nejlepší projekt k realizaci do konce června. A protože už 

dostáváme prostředky z MŠMT a máme i svoje rezervy, nic nebude bránit v realizaci tohoto 

projektu.  

 

Sledujte prosím naše webové stránky a pokud budete mít dotazy a připomínky k provádění 

projektu, rád vám je zodpovím a vysvětlím.  

 

Všechny přispěvatele do diskuze zdraví  

 

Petr Odstrčil, prezident ČSTS  

 

 

 

 

 

 
 


